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RG.0012.10.2021.KS 

 
 

PROTOKÓŁ nr 10/2021 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Krośnice 

w dniu 11 czerwca 2021 r. 

 

 

Ad 1. Posiedzenie o godz. 13
30

 otworzyła Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Izabela 

Malerek. Na podstawie listy obecności (zał. nr 1) Przewodnicząca stwierdziła, że w posiedzeniu 

uczestniczy 5 Radnych, co stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

W posiedzeniu wzięły udział ponadto Skarbnik Elżbieta Kalityńska oraz Kierownik Referatu 

Gospodarki Mieniem i Rolnictwa Dorota Perlińska. 

 

Ad 2. Przewodnicząca Izabela Malerek przedstawiła następujący porządek obrad posiedzenia (zał. nr 

2): 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z IX posiedzenia Komisji w dniu 27 kwietnia 2021 r. 

4. Rozpatrzenie petycji mieszkańców wsi Żeleźniki w sprawie remontu drogi gminnej w 

Żeleźnikach. 

5. Rozpatrzenie petycji w sprawie wykonania niezbędnych prac remontowo-budowlanych na 

obiektach mieszczących się przy CETS oraz stawach rekreacyjnych. 

6. Sprawy różne. 

7. Zakończenie obrad.  

 

Zaproponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad 3. Protokół z IX posiedzenia Komisji w dniu 27 kwietnia 2021 r. (RG.0012.9.2021.KS) został 

przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad 4. W dniu 25 marca 2021 r. do Rady Gminy Krośnice wpłynęła petycja (z dnia 23 marca 2021 r.) 

mieszkańców wsi Żeleźniki w sprawie remontu drogi gminnej w Żeleźnikach (zał. nr 3), w której 

mieszkańcy wnoszą o wylanie nakładki asfaltowej na utwardzonej tłuczniem drodze dojazdowej do 

boiska, placu zabaw i posesji. Komisja w pierwszej kolejności dokonała kontroli petycji pod 

względem formalnym, tj. sprawdziła czy spełnia ona wymogi opisane w art. 4 ustawy o petycjach. W 

wyniku podjętych czynności ustalono, że petycja spełnia wymagania formalne stawiane petycjom 

wnoszonym  przez osoby fizyczne, została ona także wniesiona w interesie publicznym. 

Skarbnik Elżbieta Kalityńska przedstawiła Radnym zakres rzeczowy przewidzianych do remontu w 

2021 roku dróg gminnych, z którego wynika, że rzeczona droga w Żeleźnikach (działka nr 204) 

została ujęta w ramach III przetargu, ogłoszonego w dniu 7 maja 2021 r. (zadanie nr 6). Zakres 

remontu przewiduje warstwę profilującą z kamienia tłuczonego (600m
2
), nawierzchnię z masy 

asfaltowej grubości 5 cm (480m
2
) oraz regulację 2 szt. zaworów wodociągowych. Otwarcie ofert 

nastąpiło w dniu 24 maja 2021 r., a w dniu 11 czerwca 2021 r. podpisano z Wykonawcą umowę z 

terminem realizacji zadania do 30 września 2021 r. Odnosząc się do pytań Radnej Izabeli Malerek 

Skarbnik wyjaśniła, że na wszystkie 6 odcinków dróg w ramach III przetargu przewidziano łącznie 

kwotę 300 tys. zł brutto, natomiast wyliczenie kosztu remontu drogi w Żeleźnikach będzie możliwe po 

zrealizowaniu i rozliczeniu całego zadania. Radna Izabela Malerek stwierdziła, że mieszkańcy nie 

mogą zaskakiwać gminy petycjami dot. remontów dróg, gdyż nie zawsze będzie można 
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wygospodarować w budżecie środki na takie nieplanowane zadania. Skarbnik Elżbieta Kalityńska 

poinformowała, że na remonty dróg gminnych w 2021 roku, po dwukrotnych zmianach,  jest 

przeznaczona rekordowa kwota 1,2 mln zł. Dzięki temu można zrealizować również drogę w 

Żeleźnikach, w przeciwnym wypadku mogłoby to nastąpić dopiero w przyszłości. Radny Krzysztof 

Skrzypczyk zauważył, że wyasygnowane z funduszu sołeckiego Sołectwa Żeleźniki środki pokryją ok. 

1/3 koszów remontu drogi, bowiem 16 tys. zł wystarczy tylko na jej utwardzenie. Po omówieniu przez 

Skarbnik skali remontu drogi gminnej z Pierstnicy do Pierstnicy Małej Radna Zofia Adamus 

stwierdziła, że inwestycje drogowe są potrzebne i oczekiwane przez mieszkańców.  

 

Ostatecznie,  po wysłuchaniu wyjaśnień Skarbnik Gminy Elżbiety Kalityńskiej oraz dyskusji Komisja 

uznała petycję za zasadną. Radni uzyskali informację, że w bieżącym roku planowane jest wykonanie 

remontu wskazanej w petycji drogi gminnej oraz, że w budżecie gminy na 2021 rok zaplanowano na 

ten cel odpowiednie środki.  

 

W zarządzonym przez Przewodniczącą Izabelę Malerek głosowaniu jawnym stosunkiem głosów: 
 

- za uznaniem petycji za zasadną - 5 
- za uznaniem petycji za bezzasadną - 0 

- wstrzymujących się   - 0 

 

Komisja podjęła uchwałę Nr 4/2021 z dnia 11 czerwca 2021 r. w sprawie rozpatrzenia petycji 

mieszkańców wsi Żeleźniki w sprawie remontu drogi gminnej w Żeleźnikach  (zał. nr 4).  

 

Ad 5. W dniu W dniu 9 kwietnia 2021 r. do Rady Gminy Krośnice wpłynęła petycja Pana (...)
1
 z dnia 

9 kwietnia 2021 r. w sprawie wykonania niezbędnych prac remontowo-budowlanych na obiektach 

sportowych mieszczących się przy Centrum Edukacyjno-Turystyczno-Sportowym w Krośnicach oraz 

stawach rekreacyjnych (zał. nr 5), w której autor zarzuca ponadto Wójtowi brak dbałości o majątek 

publiczny i dopuszczenie do jego niszczenia i dekapitalizacji, co może mieć konsekwencje w postaci 

zamknięcia obiektów ze względów bezpieczeństwa. Komisja w pierwszej kolejności dokonała kontroli 

petycji pod względem formalnym, tj. sprawdziła czy spełnia ona wymogi opisane w art. 4 ustawy o 

petycjach. W wyniku podjętych czynności ustalono, że petycja spełnia wymagania formalne stawiane 

petycjom wnoszonym  przez osoby fizyczne, została ona także wniesiona w interesie publicznym. 

Kierownik Dorota Perlińska poinformowała, że milicki Sanepid od kilku lat dokonuje corocznego 

przeglądu obiektów użyteczności publicznej, w tym m. in. kortów tenisowych oraz placu zabaw i 

pomostów na terenie KKW pod względem bezpieczeństwa. Wszystkie zalecenia Sanepidu są 

wykonywane w wyznaczonych terminach i żadnemu obiektowi nie grozi zamknięcie, ponieważ nie 

zagraża on bezpieczeństwu użytkowników. W bieżącym roku gmina zleciła wykonanie okresowej 

kontroli stanu technicznego obiektów budowlanych, w tym boisk, kortów oraz pomostów przy 

stawach rekreacyjnych. Odnośnie pomostów Kierownik Perlińska wyjaśniła, że drewno użyte do ich 

budowy od początku nie nadawało się do tego typu obiektów, dlatego pomosty są obecnie wyłączone 

z użytkowania i poddane remontowi. Kierownik  poinformowała również, że gmina wystosowała 

zapytanie ofertowe i w dniu 7 czerwca br. wyłoniła wykonawcę remontu murków, na których opiera 

się ogrodzenie kortów, oraz tynków w amfiteatrze (prace mają zostać wykonane do 15.10.2021 r.). Ze 

względu na wartość prac (ponad 73 tys. zł) gmina ubiega się o środki na modernizację obiektów 

sportowych z Aglomeracji Wrocławskiej, a zadanie zostało zaplanowane w tegorocznym budżecie. 

Odnośnie kortów Kierownik wyjaśniła, że ich utrzymaniem od trzech lat zajmuje się firma 

zewnętrzna, która czyści korty z piasku, liści, mchu i innych porostów. Tegoroczne prace zostały 

zlecone 8 kwietnia, a wykonano je do końca maja. Poinformowała przy okazji, że gmina na bieżąco 

reaguje również na zgłaszane uwagi odnośnie stanu „Orlika” w Kuźnicy Czeszyckiej. W świetle 

                                                           
1 Wyłączenie jawności na podstawie Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 

ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz 

uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) 
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powyższego, zdaniem Kierownik Perlińskiej, trudno mówić o jakichkolwiek zaniedbaniach ze strony 

Wójta Andrzeja Białego, zwłaszcza że Sanepid nie ma żadnych zastrzeżeń do stanu obiektów. Radna 

Zofia Adamus stwierdziła, że będąc radną od roku 2006 może się wypowiedzieć w kwestii dbania o 

majątek gminny. Dlatego nie zgadza się z autorem petycji, który zarzuca Wójtowi Andrzejowi 

Białemu zaniechanie wypełniania obowiązków w tym zakresie oraz doprowadzenie do niszczenia 

dobra wspólnego poprzez niewykonywanie niezbędnych napraw i remontów, i to w rosnącej z roku na 

rok skali. Radna przypomniała, że od objęcia urzędu przez Wójta Andrzeja Białego wiele się na 

terenie gminy zmieniło - wykonano wiele prac na terenie Krośnickiej Kolei Wąskotorowej, w 

obiektach CETS, w świetlicach wiejskich, na placach zabaw, w remizach OSP czy na boiskach 

sportowych. Radna ma porównanie, ponieważ Komisja Oświaty (której jest Przewodniczącą) co roku 

wizytuje niektóre z wymienionych obiektów. Dlatego też stanowczo sprzeciwiła się zarzutom autora 

petycji i uznała je za nieprawdziwe. Radna zwróciła przy okazji uwagę na brak zainteresowania 

mieszkańców oraz turystów krośnickimi kortami, które trzeba utrzymywać kosztem innych, 

pilniejszych zadań. Kierownik Dorota Perlińska poinformowała, że po wybudowaniu kortów 

rozważano zatrudnienie trenera do prowadzenia zajęć z tenisa ziemnego z dziećmi, jednak rodzice nie 

wykazali żadnego zainteresowania tym tematem. Wyjaśniła również, że prowadzono rozmowy ze 

Spółkami Wodnymi odnośnie odwodnienia terenu kortów, gdyż po opadach deszczu  przy murkach 

oporowych zbiera się woda, która je niszczy. Poinformowała także o planowanej modernizacji boiska 

do piłki ręcznej, koszykowej i siatkowej w celu utworzenia tam boiska typu „Orlik” z bieżnią, zgodnie 

z potrzebami zgłaszanymi przez nauczycieli wychowania fizycznego krośnickiej szkoły podstawowej. 

W celu ubiegania się o dofinansowanie zewnętrzne gmina wystosowała zapytanie ofertowe na 

wykonanie dokumentacji projektowej tego zadania, wstępnie oszacowanego na ok. 400 tys. zł. 

Kierownik omówiła również zakres prac i kosztów przy modernizacji boiska do piłki nożnej w 

Krośnicach, które - w przeciwieństwie do kortów tenisowych - ma znaczne obłożenie. Radny 

Krzysztof Skrzypczyk zauważył, że petycje są formą bezpośredniego uczestnictwa obywateli w 

procesie sprawowania władzy. Zgodnie z art. 63 Konstytucji RP każdy ma prawo składać petycje, a 

ich przedmiotem może być żądanie, w szczególności, zmiany przepisów prawa, podjęcia 

rozstrzygnięcia lub innego działania w sprawie dotyczącej podmiotu wnoszącego petycję, życia 

 zbiorowego lub wartości wymagających szczególnej ochrony w imię dobra wspólnego, mieszczących 

się w zakresie zadań i kompetencji adresata petycji. Dlatego, zdaniem Radnego, w dobie demokracji 

należy się liczyć z coraz większą ilością petycji składanych przez mieszkańców gminy w różnych 

sprawach. Radny przyznał ponadto, że odkąd sprawuje mandat radnego (tj. od 2002 r.) nie było w 

Gminie Krośnice takiej skali remontów dróg gminnych jak obecnie. Radna Zofia Adamus 

poinformowała, że nie kwestionuje pierwszej części petycji Pana (...)
2
, jednak nie zgadza się z drugą 

jej częścią, gdyż nie można pisać nieprawdy i oczerniać Wójta. Radna zaapelowała, aby pozostali 

członkowie Komisji poparli Jej stanowisko w tej sprawie i nie bali się głośno o tym mówić, zwłaszcza 

że z wyjaśnień Kierownik Perlińskiej wyłania się zupełnie inny obraz sytuacji niż opisany w petycji. 

Zdaniem Radnej skala zaniedbań w zakresie utrzymania mienia gminnego nie rośnie – jak sugeruje 

autor petycji - a maleje, ponadto na terenie gminy powstają nowe inwestycje, np. trzy świetlice 

wiejskie w ostatnich kilku latach. Ponadto Sanepid po corocznych kontrolach dopuszcza do 

użytkowania opisane w petycji obiekty, co świadczy o tym, że gmina na bieżąco wywiązuje się z 

usuwania ewentualnych nieprawidłowości. Radny Krzysztof Skrzypczyk zauważył, że paradoksalnie 

autorem petycji jest wykonawca wymienionych w niej obiektów. Kierownik Perlińska poinformowała, 

że kontrola dokumentacji odwodnienia kortów tenisowych (wybudowanych w kadencji 2002-2006) w 

porównaniu z badaniem w terenie wykonanym przez Spółki Wodne wykazała, że prace wykonano 

niezgodnie z projektem, tj. nie zastosowano zbrojenia murków, użyto betonu niewłaściwej klasy, 

murki nie mają odpowiedniej grubości i wysokości, słupki ogrodzeniowe są zakotwiczone na murkach 

zamiast w gruncie. W związku z powyższym część murku razem z ogrodzeniem od strony ul. 

Kwiatowej zawaliła się już w pierwszym półroczu po wybudowaniu i wykonawca go poprawiał. 

Radny Krzysztof Skrzypczyk potwierdził informacje Kierownik Perlińskiej przypominając, że korty 

nie przeszły pierwotnie odbioru technicznego. Przewodnicząca Izabela Malerek zauważyła, że z 

                                                           
2 Wyłączenie jawności na podstawie Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 

ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz 

uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) 

 



4 
 

przyczyn omówionych przez Kierownik Perlińską nie ma możliwości wykonania prac wskazanych w 

petycji w terminie określonym przez jej autora, tj. do końca kwietnia br.  

Ostatecznie, po wysłuchaniu wyjaśnień Kierownik Doroty Perlińskiej oraz po dyskusji Komisja uznała 

petycję za zasadną w zakresie remontów. Radni uzyskali informację, że w bieżącym roku planowane 

jest wykonanie prac remontowych na obiektach wskazanych w petycji oraz, że w budżecie gminy na 

2021 rok zaplanowane zostaną w tym celu odpowiednie środki. Natomiast za niezasadny uznała zarzut 

zaniechania przez Wójta dbałości o majątek publiczny i w zarządzonym przez Przewodniczącą Izabelę 

Malerek głosowaniu jawnym stosunkiem głosów: 
 

- za uznaniem petycji za zasadną - 5 
- za uznaniem petycji za bezzasadną - 0 

- wstrzymujących się   - 0 
 

Komisja podjęła uchwałę Nr 5/2021 z dnia 11 czerwca 2021 r. w sprawie rozpatrzenia petycji Pana 

(...)
3
 w sprawie wykonania  niezbędnych prac remontowo-budowlanych na obiektach 

sportowych mieszczących się przy Centrum Edukacyjno-Turystyczno-Sportowym w 

Krośnicach oraz stawach rekreacyjnych (zał. nr 6).  

 

Ad 6. Nie było dyskusji w sprawach różnych. 

 

Ad 7. Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodnicząca Izabela Malerek o godz. 14
16 

 zakończyła 

posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

 

Protokolant             Przewodnicząca  

          /-/ Olga Skomra       Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

            /-/ Izabela Malerek 

                                                           
3 Wyłączenie jawności na podstawie Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 

ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz 

uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) 

 


